
 
 

PREGUNTES QUE PRESENTA EL GRUP POLÍTIC MUNICIPAL COMPROMÍS PER NOVELDA          

AL PLENARI ORDINARI DEL 7 DE FEBRER DE 2017 

1.- En el carrer Víctor Pradera, tradicionalment conegut com a carrer del Bany, hi ha dues 

plaques indicatives, una a l’inici amb el nom de Víctor Pradera i altra al final amb el nom 

tradicional. Esta última ha sigut tapada en diverses ocasions per algun veí amb un cartell que 

porta el nom oficial. Per què no pren cartes en l’assumpte la regidoria corresponent i lleva el 

cartell que han posat damunt de la placa amb el nom tradicional i vigila perquè no la tornen a 

tapar? 

2.- Parlant de noms de carrers, actualment encara existeixen a Novelda noms de  carrers amb 

reminicències franquistes que podrien incomplir la Llei de la Memòria històrica. Donoso 

Cortés, Vázquez de Mella, Víctor Pradera o Tradición són noms de carrers que es van posar 

després de la guerra civil i que no es van canviar quan es va produir el canvi de noms en el 

primer ajuntament de l’actual etapa democràtica. Creu l’Alcalde que estos noms de carrers 

s’adiuen amb la Llei de Memòria Històrica? Per què no demana un informe als tècnics sobre la 

conveniència o no de canviar-los d’acord amb la Llei de Memòria Històrica? 

3.- En el carrer Mestre Mandos, des del començament del camí del Cucuc fins a la redona de 

Sant Roc estan sense llum des de fa uns dies. Per què han tardat tant de temps en solucionar 

este problema d’enllumenament públic? 

4.- Ja va per a mig any que ostenta l’alcaldia, Sr. Esteve, i continua sense permetre que cap 

grup de l’oposició forme part de la Junta de Govern Local. Una de les tantes incoherències a 

què ens té acostumats, que quan era oposició proposava que l’oposició hauria d’estar present 

en la Junta de Govern, i ara que és govern fa exactament el contrari del que proposava.  Per 

què incompleix la seua paraula de fa uns mesos i no permet que l’oposició forme part de la 

Junta de Govern Local? 

5.- Ens hem assabentat, Sr. Alcalde,  a través dels mitjans de comunicació, que vostè i la seua 

companya de partit Susi Escámez formaran part de la direcció nacional del seu partit polític, 

UPyD. Entenem les dificultats per les quals està travessant el seu partit Sr. Esteve, però també 

som de l’opinió que l’alcaldia no és el lloc més adequat per a ocupar-se dels temes orgànics 

d’UPyD. Altres partits, com ara els seus socis de govern han reservat un espai públic per a tals 

menesters. Per què vosté fa un ús partidista de l’espai de l’Alcaldia de Novelda? 

6.- En la Junta de Govern Local del passat 30 de desembre es va aprovar una proposta 

d’execució de sentència recaiguda en el recurs contenciós administratiu interposat per la 

mercantil Jarquil Global SL contra acord de Junta de Govern de 10 d’abril de 2015 de resolució 

de contracte de les obres d’adequació i ampliació del Conservatori Professional de Música 

Mestre Gomis de Novelda. Aquesta sentència estima parcialment el recurs contenciós i deixa 

sense efecte l’acord de la Junta de Govern Local de 10 d’abril de 2015 pel qual s’acordà 

resoldre el contracte per incompliment culpable del contractista, en no quedar acreditada tal 



circumstància. S’ha procedit ja a la liquidació de l’obra en la forma prescrita per l’arquitecte 

municipal en el punt 5é del seu informe? Hi ha hagut cap problema en la liquidació definitiva? 

7.- En la Junta de Govern Local de 13 de gener de 2017 acorda designar lletrat per a personar-

se en el procediment laboral interposat per un treballador municipal en el Jutjat d’allò social 

núm. 2 per despido. Podem conéixer els extrems de dit despido? 

8.- Sr. Alcalde, en declaracions seues als mitjans de comunicació fa uns mesos va explicar 

l’estalvi que l’Ajuntament havia aconseguit amb la nova licitació dels contractes de 

comunicacions. Segons aquestes informacions, el contracte de telefonia mòbil de l’Ajuntament 

es mantenia amb la mateixa companyia que anteriorment però amb un cost de 350 euros 

mensuals, el que suposava un important estalvi dels vora 1.000 mensuals que s’estaven pagant 

fins al moment. Segons això, quina explicació ens pot donar vosté a la factura que apareix en la 

documentació de la Junta de Govern Local del 27 de gener de 2017 en què es presenta a 

aprovació una factura de 756 euros més IVA amb concepte “suplement per excés de minuts de 

telefonia mòbil” durant el període de l’1 al 31 de desembre de 2016? 

9.- Dels 3,6 milions d'euros que ha invertit per la Diputació en ajudes per a actuacions 

mediambientals, quant li ha correspost a Novelda? Per a quines actuacions de restauració 

forestal? I per a la conservació i millora de paratges naturals? 

10.- La modificació aprovada pel Consell en relació a les zones humides estableix finalment que 

«són zones humides, als efectes de la present llei, las marismes, marjals, turberes o aigües 

superficials, ja siguen permanents o temporals, d’agües estancades o corrents, dolces, salobres 

o salines, naturals o artificials, així  com qualsevol altre espai de característiques anàlogues, 

amb independència de la denominació que reba». Queda clar que els Clots de l’Amoragel 

entre altres paratges de Novelda queden dins de la definició de zones humides. Compromís ja 

ha denunciat en alguna ocasió l'estat d'abandó en què es troben les poques zones humides de 

la localitat. Els Clots de l'Amoragel s’estan deteriorant any rere any a causa dels abocaments 

incontrolats.  Pensen revertir esta situació presentant iniciatives davant la Diputació, el Consell 

de la Generalitat o estaments europeus adients per tal de  finançar en tot o part la restauració 

d'estos zones humides? Van parlar de la recuperació dels Clots de l’Amoragel amb la 

responsable de la Confederació Hidrogràfica del Xúquer amb qui van mantenir una reunió fa 

pocs dies? 

11.- En aquesta zona humida dels Clots de l’Amoragel hi ha el “pouet de Colàs”, surgència 

d'aigua, que ha servit des de temps immemorials per abeurar els ramats, i que ha quedat dins 

d'una propietats privada tancada. Han fet cap gestió per tal de lliurar este espai públic de la 

propietat privada que el tanca? 

12.- Podrien dir-nos quants diners deixaria de percebre l’Ajuntament si se subvencionara l’IBI 

amb el màxim tipus possible als immobles que són propietat de les distintes associacions 

culturals de Novelda? 

13.- Quines opcions s’han valorat per a resoldre el problema de la reparació d’urgència i 

impermeabilització del dipòsit 3 de la xarxa d’abastiment d’aigua potable del municipi de 

Novelda després que la Diputació ens negara la subvenció de 186.000 euros per a la reparació?  



14.- Passa el temps Sr. Alcalde i en el tema del Pla General no apreciem cap avanç 

considerable. Al contrari estem pitjor que estàvem; ja no tenim ni equip redactor. Quan es 

produiran novetats positives en este tema crucial per als interessos de Novelda? 

15.- Des de Compromís li reconeixem al Sr. Alcalde la seua capacitat de rectificar quan des 

d’este grup li hem demostrat evidències que, en principi, vosté negava. Posem per cas la 

pujada de l’IBI de 2016 en què vosté va acabar donant-nos la raó que el rebut de l’IBI de 2016 

sí va pujar. Després d’escoltar en este plenari a dos dels seus regidors explicant la seua situació 

laboral dintre i fora de l’Ajuntament, és vosté capaç de rectificar el seu discurs i admetre que 

en el seu grup polític sí hi ha professionals de la política? 
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Sílvia Anna Tomàs 


